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Komise životního prostředí Rady města Beroun 
 
 

Zápis č. 3/2019 
ze zasedání komise životního prostředí, konaného dne 13. května 2019 

od 16:00 hodin v Berouně na radnici ve velké zasedací místnosti 
 
Přítomni 
 
Členové komise:  Mgr. Emil Šnaidauf (předseda komise) 

Mgr. Jan Holeček (místopředseda komise) 
Mgr. Vladimír Lysenko   
Ing. Jiří Mužík 
Mgr. Adam Voldán 
 

Tajemník komise Ing. Jan Marek  
 
Hosté:    RNDr. Soňa Chalupová - starostka města 

RNDr. Jitka Ciroková - vedoucí odboru ŽP 
Zuzana Holečková - odbor ÚPRR 
Tomáš Kolowrat - odbor ÚPRR 
Mgr. Dušan Tomčo - místostarosta města 
 

Omluveni:  Ing. Zdeněk Košlík 
 
Neomluveni:   Jaroslav Tarczal 

Michael Kalista 
 
Zapisovatel:   Ing. Jan Marek  
Ověřovatel zápisu:  Mgr. Adam Voldán  
 
 
Program jednání: 
 
1. Zahájení 
2. Kontrola plnění usnesení komise 
3. Projednání konceptů územních studií "Pískovna" a "TIBA" 
4. Odpady – projednání metodických materiálů, které zpracoval Středočeský kraj 
5. Různé 
 

 
Jednání: 
 
 
K bodu 1 – Zahájení 
 
Jednání komise zahájil a dále řídil její předseda pan Šnaidauf, který určil zapisovatelem pana Marka a 
ověřovatelem zápisu určil následně pana Voldána. 
Konstatoval, že komise je usnášení schopná. Navrhl program jednání, který byl schválen ve shora 
uvedeném znění. Body, které navrhoval pan Voldán, byly přesunuty do bodu různé. 
 
 
K bodu 2 – Kontrola plnění usnesení komise 
 
Předseda komise konstatoval, že předešlá usnesení jsou splněna. 
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K bodu 3 – Projednání konceptů územních studií "Pískovna" a "TIBA" 
 
Komise po projednání konceptu územní studie "Pískovna" přijala toto usnesení: 
Usnesení:   Komise životního prostředí zaujímá ke konceptu územní studie "Pískovna" toto stanovisko: 
V územní studii chybí školka, obchod, škola i park resp. odpočinková zóna. Z hlediska charakteru zástavby 
se komise životního prostředí ztotožňuje s vyjádřením komise pro územní plán a doporučuje volit 
terasovitou zástavbu. Dále doporučuje rozvolnění celkové zástavby a snížení počtu bytových jednotek tak, 
aby byl v souladu s uzemním plánem - viz odůvodnění kapitola O.e1.01.1, tabulka ploch bydlení. S ohledem 
na zadržování vody v krajině je komise pro lepší využití obou bezejmenných potoků - zejména u severního 
potoku, tekoucího od střelnice komise doporučuje „rozlít“ tento tok do širšího pásu zeleně, který může 
sloužit jako park - stromy zde porostou lépe a pomohou odstínit hluk ze střelnice. Komise dále doporučuje 
zařazení více „povinných“ stromových prvků, jak do veřejného prostoru, tak do prostoru mezi řadovými 
domky, zejména je třeba oddělit hluk ze střelnice a z průmyslového areálu podél železniční trati. 
Hlasování:   5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
Komise po projednání konceptu územní studie "TIBA“ přijala toto usnesení: 
Usnesení:   Komise životního prostředí zaujímá ke konceptu územní studie "TIBA" toto stanovisko: Komise 
se k danému záměru vyjádřila v zápise č. 4/2017 ze zasedání dne 13.11.2017 takto: komisi připadá 
zamýšlená zástavba „příliš“ zahuštěná – komise doporučuje zvážit větší rozvolnění – snížení počtu budov 
v ploše, třeba i za cenu přidání podlaží. Ve veřejném průchozím prostoru komise doporučuje oboustrannou 
alej. Komise potvrzuje, že vyjádření ze dne 13.11.2017 zůstává v platnosti i pro současně předložený návrh 
a k němu ještě dále připojuje toto: Chybí veřejný prostor s odpočinkovou zónou a občanská vybavenost 
(např. obchod s potravinami). Není dostatečně řešeno nakládání se srážkovými vodami v kontextu 
s plánovanými podzemními parkovišti. Předložená dokumentace neumožňuje posoudit, zda navržené 
zelené plochy budou umožňovat výsadbu vyšší zeleně (stromů). Dále komise doporučuje prověřit dopravní 
napojení a obslužnost lokality (resp. zvýšení dopravy v centru města). 
Hlasování:   5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 4 – Odpady – projednání metodických materiálů, které zpracoval Středočeský kraj 
 
Členům komise byly elektronickou poštou zaslány dne 5.4.2019 metodické materiály: Komunální odpad po 
roce 2024 a Překládací stanice v odpadovém hospodářství obcí, které zpracoval  Středočeský kraj s výzvou 
prostudovat si dané materiály a k dané problematice formulovat doporučení pro radu města.  
Pan Lysenko na úvod připomněl, že komise na svém jednání dne 9.3.2015 doporučila, aby město Beroun 
iniciovalo vznik svazku obcí především za účelem společného řešení nakládání s odpady v rámci 
Integrovaného systému nakládání s odpady ve Středočeském kraji - např. pro stanovení nejvhodnější 
lokality pro překládací stanici odpadů na Berounsku. A dále, že komise na svém jednání dne 4.4.2016  
doporučila radě města zadat vypracování studie pro stanovení nejvhodnější lokality pro překládací stanici 
odpadů na Berounsku. 
Komise na základě projednání přijala toto usnesení: 
Usnesení:   
Komise životního prostředí doporučuje radě města zahájit jednání o zřízení družstva - obecně za účelem 
společného řešení nakládání s odpady na Berounsku – konkrétně např. pro vybudovaní společné 
překládací stanice na odpady. Komise považuje za vhodné, aby překládací stanice byla dopravně 
optimálně napojena na železniční vlečku u železničního koridoru Beroun-Zdice. Za vhodné lokality 
k umístění stanice považuje komise lokalitu za bývalým cukrovarem v Berouně, areál bývalých KŽ 
v Králově Dvoře, nebo zavlečkované území ve Zdicích. Komise doporučuje v překládací stanici použít 
technologii lisovaných odpadů s možností hermetického uzavření. Komise s ohledem na časovou 
náročnost přípravy územních rozhodnutí na dané zařízení poukazuje na nutnost začít s jednáním co 
nejdříve. 
Hlasování:  5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 5 – Různé  
 
7.1. Pan Voldán informoval členy komise o tom, že zpracoval do rady návrh na snížení intenzity sekání 

trávy – viz návrh 1 (v příloze). Pan Voldán rámcově členy komise o návrhu informoval a zdůvodnil, 
proč návrh zpracoval. Detailně však tento návrh nebyl na komisi projednáván. Členové komise jeho 
návrh všeobecně přijali, ale nebylo o něm hlasováno.  
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7.2. Pan Voldán informoval členy komise o tom, že zpracoval do rady návrh na poskytnutí zelených ploch 

uvnitř autobusového nádraží pro účely vsakování vody ze střechy vlakového nádraží v rámci jeho 
plánované rekonstrukce – viz návrh 2 (v příloze). Pan Voldán členy komise o návrhu informoval a 
zdůvodnil, proč návrh zpracoval. Členové komise jeho návrh všeobecně přijali, ale nebylo o něm 
hlasováno. 

 
7.2. Pan Lysenko doporučil, aby společnost AVE s ohledem na zabránění zvyšování sekundární prašnosti 

nepoužívala nadále při úklidu cest s nezpevněným povrchem (např. od listí) „fukary“. 
 
 
Členové komise se dohodli, že příští zasedání komise se uskuteční ve středu 19. 6. 2019 v 15:30 hodin.  
 
Tématem příštího zasedání bude Ekologická studie a opětovně téma zeleň ve městě. 
 
 
 
 
 
 
Předseda komise ukončil jednání v 17:50 hod. 
 
 
 
 
 
Zapsal:   Ing. Jan Marek   
 
 
 
 
 
Ověřil:  Mgr. Adam Voldán  
 
 
 
 
 
Předseda komise:  Mgr. Emil Šnaidauf 

 

 

 
 


